
OBRAZLOŽENJE 

 

Objekt školske zgrade na lokaciji Ulica Matije Mesića 35 u kojoj je sjedište XVIII. 

gimnazije i Osnovne škole Ivana Gorana Kovačića prvotno je oštećen u potresu u ožujku 2020. 

a potom dodatno oštećen i u potresu u prosincu iste godine. 

 

Izvršena je sanacija oštećenja školske zgrade te je nakon provedene sanacije ista 

dovedena u prvobitno stanje odnosno stanje prije potresa te je utvrđeno da su svi prostori škola 

uporabljivi. 

 

Nakon toga izrađen je Elaborat ocjene postojećeg stanja građevinske konstrukcije koji 

je rezultirao sljedećim zaključkom: "... da je sve diletacije škole potrebno konstruktivno ojačati 

u skladu s trenutno važećim normama, zakonima, propisima i pravilnicima te da je potrebno 

povećati potresnu otpornost konstrukcija svih diletacija i nadomjestiti armaturu u stupovima 

i/ili preraspodijeliti potresno djelovanje uvođenjem krutih jezgri. Na osnovu zabilježenih 

oštećenja uzrokovanih potresom i trenutnog stanja postojećih nosivih konstrukcija, sve 

diletacije škola su prihvatljive za cjelovitu obnovu!". 

Navedeni elaborat dokazuje da je cijela školska zgrada, ispod 20% potrebne otpornosti 

na očekivani potres u gradu Zagrebu. 

 

Nakon ovakvog nalaza statičara izrađen je projekt sanacije, proveden postupak javne 

nabave i sklopljen Ugovor za izvođenje radova. Međutim, radovi nikad nisu započeli. 

 

Izražava se zabrinutost za sigurnost 850 učenika i 150 zaposlenika koji svakodnevno 

borave u toj školskoj zgradi, a zbog izuzetno loše otpornosti zgrade na potres. Stoga iznenađuje 

što gradska vlast nakon što je potpisala ugovor o izvođenju radova u listopadu 2021. godine, 

do danas nije uvela izvođača u posao te u konačnici odustaje od obnove iste. 

 

Zbog navedenih informacija o stanju objekta školske zgrade, smatra se da je nužno 

zatražiti od gradonačelnika Grada Zagreba da poduzme mjere radi pojačanja građevinske 

konstrukcije školske zgrade na propisanu zakonsku razinu potrebne otpornosti na potresno 

djelovanje. 

 

Stoga Klub gradskih zastupnika HDZ-a i HSLS-a i gradski zastupnik Ivica Lovrić 

predlažu donošenje ovoga zaključka. 
 


